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Protokół Nr ORN.0012.1.3.2019 

posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji 

 Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 22 marca 2019 r. 
 

 

 

Na stan 9 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 9 – lista obecności 

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Pani Anna Kaczor. 

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Barbara Skarżyńska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd,  

 P.O. Kierownika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu – Anna Mitin, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Edyta Truszczyńska. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

2. Opracowanie planu działań podniesienia poziomu edukacji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wnioski Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

zaproponowała, aby punkt 2 znieść z porządku posiedzenia Komisji. 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

uważa, że podniesienie poziomu edukacji jest kompetencją dyrektorów szkół, nadzoru 

pedagogicznego oraz kuratorium. Punkt 2 należy znieść. Zaproponowała, aby Komisja 

zaplanowała posiedzenie w formie wyjazdu do szkół w celu zdiagnozowania problemów oraz 

spotkań z nauczycielami. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

odpowiedział, że odkąd jest członkiem Rady Miejskiej – czyli 8 lat, co roku organizowane  

są wyjazdowe posiedzenia Komisji Oświaty (…), z których opracowywane są wnioski. 

Komisja w związku z podniesieniem poziomu edukacji może opracować pomysły w celu 

ulepszenia, zaproponowania pewnych rozwiązań. 
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Członek Komisji – Marcin Czekay 

powiedział, że jest za tym, aby najpierw zdiagnozować problemy w szkołach, a następnie 

opracować pomysły. Komisja powinna poznać sprecyzowane potrzeby, które co roku ulegają 

zmianom. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

oznajmił, że głównym celem tego tematu było przyjrzenie się, ewentualnie poszukanie 

rozwiązań, aby w związku z reformą systemu oświaty pracownicy nie stracili pracy,  

o współpracy z powiatem pod tym względem, aby w szkołach średnich zatrudniano 

nauczycieli z Gminy Olecko, o zatrzymaniu uczniów kończących podstawówkę w szkołach 

średnich w Powiecie Oleckim. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

poinformowała, że Komisja na miesiąc kwiecień przewiduje opracowanie tematu „Analiza 

prognozy przydziału godzin na rok szkolny 2019/2020 w szkołach Gminy Olecko. 

Opracowanie planu działań podniesienia poziomu edukacji w Gminie Olecko”, dzisiejszy 

temat można również omówić w kwietniu.  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że arkusze organizacyjne będą składane w kwietniu, w związku z tym będzie 

można zapoznać się z wieloma informacjami. Natomiast potrzeby remontowe zostały 

zgłoszone przez szkoły, jest możliwość udostępnienia takich informacji na potrzeby Komisji.  

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

uważa, że Radny Wojciech Rejterada bardzo dobrze określił cele opracowania tematu. 

Zaproponował, aby Komisja doprowadziła do spotkania Burmistrza Olecka ze Starostą 

Oleckim, Komisji Oświaty (…) z Komisją Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa, do tej pory 

nie doszło do żadnego spotkania. Poddał pod rozwagę p.o. Kierownika Wydziału Edukacji, 

Kultury i Sportu o przeprowadzenie wstępnej rozmowy z Naczelnikiem Wydziału Edukacji, 

Kultury, Sportu i Promocji Starostwa Powiatowego w Olecku w sprawie określenia działań 

związanych z podjęciem przez uczniów szkół gminnych nauki w szkołach średnich w Gminie 

Olecko, ponieważ najlepsi uczniowie podejmują naukę w innych miastach. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

sądzi, że jedne posiedzenie Komisji w ciągu miesiąca to zbyt mało, jeśli praca Komisji  

ma być efektywna. Zaproponowała, aby za 2 tygodnie odbyło się posiedzenie wyjazdowe,  

za 3 tygodnie spotkanie Komisji Oświaty (…) z Komisją Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa, 

za 4 tygodnie posiedzenia Komisji Oświaty (…) z dyrektorami szkół. 

 

Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

wyszła z propozycją, aby temat znieść z dzisiejszego porządku posiedzenia i odpowiednio 

sformułować. 

 

Komisja (obecnych 8 członków) jednogłośnie zniosła z porządku posiedzenia Komisji  

punkt 2 „Opracowanie planu działań podniesienia poziomu edukacji”. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

dodała, że dobrym pomysłem jest czekanie na sporządzenie arkuszy organizacyjnych tym 

bardziej, że znane wówczas będą rezerwy kadrowe w szkołach gminnych oraz 

zapotrzebowanie kadrowe w szkołach średnich i wtedy wspólne spotkania będą miały sens. 
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Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

 

Komisja (obecnych 8 członków) nie omawiała punktu 1 - Przyjęcie protokołu z ostatniego 

posiedzenia Komisji . 

 

 

Do punktu 2 – Opracowanie planu działań podniesienia poziomu edukacji. 

 

Komisja (obecnych 8 członków) jednogłośnie zniosła z porządku posiedzenia Komisji  

punkt 2 „Opracowanie planu działań podniesienia poziomu edukacji”. 

 

 

Do punktu 3 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie zamiaru zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Olecko – 

Osiedle Nr 2 w Olecku; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, iż Osiedle działa za pośrednictwem swoich organów, którymi są: Zebranie 

Mieszkańców, Rada Osiedla i Zarząd Osiedla. Aby dokonać wyboru nowych organów 

osiedla, Burmistrz zwołuje Zebranie Mieszkańców. 

Na obecną kadencję Burmistrz dwukrotnie zwoływał zebranie w celu wyboru organów 

osiedla, jednak ze względu na to, iż w obu zebraniach uczestniczyła zbyt mała liczba osób, 

niewystarczająca do wyboru Rady Osiedla i Zarządu Osiedla, wybory nie zostały 

przeprowadzone. Na ponad 1200 osób uprawnionych do głosowania, udział w zebraniach 

wzięło odpowiednio 5 i 12 osób. Mieszkańcy uważają, że reprezentowanie ich przez Radnego 

mieszkającego na terenie Osiedla Siejnik jest wystarczające. W poprzedniej kadencji również 

nie udało się dokonać wyboru organów Osiedla Nr 2 w Olecku.  

W związku z tym, iż do dzisiaj Osiedle Nr 2 w Olecku faktycznie nie funkcjonuje, proponuje 

się jego zniesienie. Zgodnie z zapisami Statutu Gminy Olecko „zniesienie jednostki 

pomocniczej może nastąpić w drodze uchwały Rady z inicjatywy Rady lub Burmistrza  

po uprzednim powiadomieniu mieszkańców danej jednostki o swoim zamierzeniu  

na co najmniej trzy miesiące przed planowaną datą zniesienia jednostki”. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał Radnego Pawła Giełazisa, dlaczego doszło do tej sytuacji. 

 

Członek Komisji – Paweł Giełazis 

odpowiedział, że organizuje wiele spotkań, m.in. Klubu Seniora czy na tzw. „Podkowie”. 

Mieszkańcy stwierdzili, iż Rada nie funkcjonowała, ze wszystkimi problemami i zapytaniami 

kierowali się do niego. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

uważa, że nie ma sensu utrzymywanie takich jednostek, gdzie nie ma możliwości wyboru ich 

organów. 

 

Członek Komisji – Marcin Czekay 

powiedział, że trzeba wspomóc Radnego Pawła Giełazisa. Zapytał, czy po zniesieniu tych 

jednostek będzie możliwość ponownego utworzenia. Osobiście jest za powstaniem jednostki 

pomocniczej dla mieszkańców, może należy edukować mieszkańców, zmotywować,  

aby w przyszłości jednostka powstała. 
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Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

poinformowała, że w obecnej formule i przy aktualnych statutach nie ma możliwości 

funkcjonowania tych jednostek.  

 

Członek Komisji – Marcin Czekay 

stwierdził, że trzeba przemyśleć działania naprawcze w tym kierunku, ponieważ problemy 

mieszkańców będą narastać. 

 

Członek Komisji – Jakub Dziubiński 

zapytał, czy pozytywnie opiniując dzisiejszy projekt w ciągu 3 miesięcy będzie możliwość 

wstrzymania procedury. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że statut Gminy Olecko nie przewiduje odstąpienia od zniesienia. Zgodnie  

ze statutem zebrania wyborcze miały być zarządzone najpóźniej w ciągu 3 miesięcy  

po wygaśnięciu kadencji Rady. Statut przewiduje, że na wniosek co najmniej  

30 mieszkańców uprawnionych do głosowania istnieje możliwość powołania jednostki, zatem 

jeśli inicjatywa powstanie od nowa, dalej będzie możliwa. Jest to otwarta formuła, może 

opracowane zostaną nowe statuty. Na Osiedlu Siejnik II jest mniejsza liczba osób 

uprawnionych do głosowania i wymagane jest quorum w liczbie osób 30, z kolei na Osiedlu 

Nr 2 jest wymagana mniejsza liczba osób, ponieważ wybiera się 15-osobową Radę Osiedla 

 i 3-7 osób Zarządu Osiedla, czyli minimum 18 osób, pod warunkiem że w Komisji 

Skrutacyjnej również będą kandydaci do Rady czy Zarządu, ponieważ w tym przypadku jest 

taka możliwość. Bez względu na ilość mieszkańców można przeprowadzić spotkanie pod 

warunkiem, że będzie możliwość powołania Komisji Skrutacyjnej, której członkowie nie 

zostaną wybrani do Zarządu. 

 

Członek Komisji – Marcin Czekay 

spytał, czy w związku z tym na obecną chwilę można zmienić zapisy statutu bez 

rozwiązywania jednostek pomocniczych. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

udzieliła odpowiedzi, że nie. Rada Osiedla jest organem, który opiniuje uchwały Rady,  

w tej chwili Rada nie funkcjonuje. W przyszłości będzie można utworzyć np. jedną jednostkę 

pomocniczą dla obu Osiedli. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiaru 

zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Olecko – Osiedle Nr 2 w Olecku. 

 

  

b) projekt uchwały w sprawie zamiaru zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Olecko 

– Osiedle Siejnik II w Olecku; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska  

powiedziała, że aby dokonać wyboru nowych organów osiedla, Burmistrz zwołuje Zebranie 

Mieszkańców. Na obecną kadencję Burmistrz dwukrotnie zwoływał zebranie w celu wyboru 

organów osiedla, jednak ze względu na to, iż w obu zebraniach uczestniczyła zbyt mała liczba 

osób, niewystarczająca do wyboru Zarządu Osiedla, wybory nie zostały przeprowadzone.  

Na ponad 370 osób uprawnionych do głosowania, udział w zebraniach wzięło odpowiednio 

16 i 22 osoby, wymagane minimum to 30 osób. W związku z tym, iż do dzisiaj Osiedle 

Siejnik II w Olecku faktycznie nie funkcjonuje, proponuje się jego zniesienie. Ponadto 
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mieszkańcy uważają, że Radny mieszkający na Osiedlu Siejnik będzie właściwie 

reprezentował mieszkańców. 

Zgodnie z zapisami Statutu Gminy Olecko „zniesienie jednostki pomocniczej może nastąpić 

w drodze uchwały Rady z inicjatywy Rady lub Burmistrza po uprzednim powiadomieniu 

mieszkańców danej jednostki o swoim zamierzeniu na co najmniej trzy miesiące przed 

planowaną datą zniesienia jednostki”. Projekt uchwały w sprawie zniesienia będzie 

przedłożony Radzie Miejskiej w sierpniu. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiaru 

zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Olecko – Osiedle Siejnik II w Olecku. 

 

 

c) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zadania związane  

z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

w Brukseli;  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że każdego roku samorządy z województwa warmińsko-mazurskiego udzielają 

dotacji na funkcjonowanie Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

w Brukseli. Podczas poprzedniej sesji Rada Gminy uchwaliła w budżecie gminy zwiększenie 

kwoty przeznaczonej na ten cel o 240,00 zł, w związku z tym w obecnym roku będzie 

 to kwota 3.950,00 zł. 

Biuro Regionalne Województwa Warmińsko-Mazurskiego zorganizowało i sfinansowało 

pobyt przedstawicielom z Olecka w Brukseli, kiedy Gmina Olecko uzyskała tytuł 

Europejskiego Miasta Sportu. 

Podstawowym celem działania biura jest ochrona interesów regionu Warmii i Mazur  

w instytucjach UE, promocja regionu oraz działanie na rzecz integracji regionu. 

Do zakresu zadań biura należy m.in: 

1) informowanie o przepisach prawnych, procedurach i decyzjach zapadających w organach 

Unii Europejskiej w zakresie potrzeb zgłaszanych przez gminę, 

2) ) informowanie o programach, zapowiedziach zmian w unijnych programach finansowych 

i funduszach na najwcześniejszym etapie oraz przekazywanie tych informacji gminie  

w zakresie odpowiadającym jej potrzebom, 

3) sporządzanie i przekazywanie gminie biuletynu informacyjnego, 

4) pomoc w promocji gminy w instytucjach Unii Europejskiej 

5) pomoc w tworzeniu sieci bezpośrednich kontaktów w instytucjach unijnych i biurach 

regionalnych m.in. poprzez udział w spotkaniach, konferencjach, prezentacjach i innych 

imprezach przez nie organizowanych, 

6) pomoc w organizowaniu wizyt przedstawicieli gminy w Brukseli, 

7) doradztwo i wsparcie przy pozyskiwaniu partnerów do programów i projektów 

realizowanych przez instytucje w regionie, 

8) wspieranie gminy w zakresie działań związanych z integracją europejską. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 8 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej na zadania związane z funkcjonowaniem Biura 

Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli.   

 

 



 6 

d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych i garaży; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska  

powiedziała, iż uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów  

z dotychczasowymi najemcami, na pomieszczenia wykazane w załączniku do niniejszej 

uchwały, na okres do 3 lat. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych i garaży. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny na lata  

2019-2021; 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Edyta Truszczyńska  

poinformowała, że ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej nakłada  

na gminę zadania z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej. Jednym z zadań 

własnych gminy jest opracowanie i realizacja 3–letniego programu wspierania rodziny.  

W latach 2013 – 2016 realizowano ,,Gminny Program Wspierania Rodziny na lata  

2013 – 2016’’, który obowiązywał do 31 grudnia 2016 r. Corocznie, w terminie do 31 marca, 

składane były Radzie Miejskiej sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 

oraz przedstawiane potrzeby związane z ich realizacją. Obecnie istnieje konieczność przyjęcia 

kolejnego Programu na lata 2019 – 2021. 

Prace nad przedłożonym projektem ,,Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  

2019 – 2021” rozpoczęto w październiku 2017 r. W 2018 r. Burmistrz Olecka Zarządzeniem 

Nr ORN.0050.88.2018 w sprawie powołania Zespołu ds. opracowania Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Olecku na lata 2019 – 2021 powołał Zespół zadaniowy, w składzie 

którego znaleźli się:  

1. Edyta Truszczyńska – przewodnicząca zespołu – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku, 

2. Aneta Milczarek – zastępca przewodniczącego zespołu – Kierownik Wydziału Strategii 

i Rozwoju Urzędu Miejskiego w Olecku, 

3. Mariusz Miłun – członek zespołu – Zastępca Burmistrza Olecka, 

4. Jarosław Bagieński – członek zespołu – Komisja Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia 

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku, 

5. Ewa Zalewska – Drozd – członek zespołu – Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, 

Zdrowia i Bezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Olecku, 

6. Monika Dudycz – Stefanowska – członek zespołu – Pełnomocnik Burmistrza do Spraw 

Przeciwdziałania Uzależnieniom, 

7. Wiesława Szymczyk – członek zespołu – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Olecku, 

8. Anna Sitko – członek zespołu – starszy kurator zawodowy w Sądzie Rejonowym w Olecku. 

9. Elżbieta Domasik – członek zespołu – Dyrektor Powiatowego Centrum Wspierania 

Edukacji w Olecku, 

10. Anna Mackiewicz – członek zespołu – Prezes Zarządu Miejsko - Gminnego Towarzystwa 

Przyjaciół Dzieci w Olecku. 

Zespół przeprowadził charakterystykę sytuacji demograficznej i społecznej mieszkańców 

Gminy Olecko. Od kilku lat wyraźny jest spadek ogólnej liczby ludności w Gminie Olecko 

oraz spadek liczby ludności w wieku przedprodukcyjnym i produkcyjnym, natomiast wzrasta 

liczba osób w wieku poprodukcyjnym. Przeanalizowano sytuację mieszkaniową, sporządzono 
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diagnozę sytuacji rodzin objętych wsparciem Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Olecku. Zebrane dane wskazują na spadek liczby rodzin korzystających ze świadczeń,  

co może być spowodowane m.in. efektem Programu Rodzina 500+. Typy rodzin, ze względu 

na liczbę dzieci w rodzinie, objętych pomocą społeczną w latach 2014 – 2017: w 2014 roku 

722 rodziny, w 2016 r. – 521, w 2017 r. – 380, w tym roku pojawił się Program 500+, w roku 

2018 – 338. Wśród osób korzystających z pomocy społecznej największą grupę stanowią 

gospodarstwa jednoosobowe, dwuosobowe, emeryci, renciści, osoby starsze. Liczba rodzin 

korzystających z pomocy MOPS maleje. Wśród rodzin z dziećmi korzystających z pomocy 

społecznej największą grupę stanowią rodziny z jednym lub dwojgiem dzieci. W Programie 

zawarto dane dotyczące pieczy zastępczej. Od 2011 roku Gmina Olecko wraz z Powiatem 

partycypują w kosztach związanych z utrzymaniem dzieci umieszczonych w pieczy 

zastępczej, czyli rodzinie zastępczej (spokrewnionej i niespokrewnionej), Domy Dziecka itp. 

Gmina ponosi odpowiednio wydatki w wysokości: 

1. 10% wydatków na opiekę i wychowanie dziecka – w pierwszym roku pobytu dziecka  

w pieczy zastępczej; 

2. 30% wydatków na opiekę i wychowanie dziecka – w drugim roku pobytu dziecka w pieczy 

zastępczej; 

3. 50% wydatków na opiekę i wychowanie dziecka – w trzecim roku i następnych latach 

pobytu dziecka w pieczy zastępczej. 

Obecnie pieczą zastępczą objętych jest 38 dzieci, w 2017 roku gmina z tego tytułu poniosła 

koszty w ramach zadań własnych w wysokości 186.241,80 zł. 

MOPS w Olecku zatrudnia tylko 1 asystenta rodziny z powodu ograniczeń finansowych, 

który pod opieką ma 15 rodzin. 

 

Przewodnicząca Komisji – Anna Kaczor 

uważa, że kuratorzy często nie wywiązują się ze swych zobowiązań, ponadto współpraca  

z rodzicami bywa trudna. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Edyta Truszczyńska 

powiedziała, że współpraca między Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej, szkołami, 

pedagogami, rodzicami, kuratorami i policją powinna być ścisła. 

Placówki wsparcia dziennego prowadzone na terenie Gminy Olecko: 

1. Zajęcia opiekuńczo-wychowawcze z elementami socjoterapii w następujących placówkach 

oświatowych: 

1) Szkoła Podstawowa im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach; 

2) Szkoła Podstawowa nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego  

w Olecku; 

3) Szkoła Podstawowa w Judzikach; 

2. Świetlice opiekuńczo-wychowawcze prowadzone przez organizacje pozarządowe: 

1) Środowiskowa Świetlica Opiekuńczo-Wychowawcza „Puchatek” w Olecku prowadzona 

przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci Warmińsko-Mazurski Oddział Miejsko-Gminny  

w Olecku; 

2) Świetlica w Centrum Charytatywnym im. Jana Pawła II „Samarytańskie Dzieło” w Olecku 

prowadzona przez Parafialny Zespół Caritas przy Parafii NMP Królowej Polski; 

3) Placówka wsparcia dziennego prowadzona w formie pracy podwórkowej realizowanej 

przez 3 wychowawców prowadzona przez Human „LEX” Instytut. 

Ponadto sporządzono rejestr oświatowych placówek opiekuńczo-wychowawczych 

działających na terenie gminy. Na prośbę Zespołu dyrektorzy tych placówek przekazali 

potrzeby inwestycyjne, lokalowe, kadrowe, programowe, edukacyjne. Przeprowadzono 

analizę SWOT, która stanowiła pomoc przy dokonywaniu oceny zasobów i otoczenia 

gminnego systemu wspierania rodziny oraz określenia obszarów problemowych i priorytetów 

jego rozwoju.  
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Głównym celem Programu jest wspieranie rodzin przeżywających trudności opiekuńczo-

wychowawcze i tworzenie optymalnych warunków sprzyjających prawidłowemu 

funkcjonowaniu rodzin w Gminie Olecko. Cele szczegółowe: 

1. Rozwój usług socjalnych i form wsparcia sprzyjających umacnianiu rodziny. 

2. Promowanie i organizowanie różnorodnych form integracji rodziny ze społecznością 

lokalną. 

3. Usprawnienie współpracy podmiotów działających na rzecz rodziny przeżywającej 

trudności opiekuńczo-wychowawcze. 

Adresatami Programu są rodziny, zwłaszcza przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo-wychowawczych; dzieci i młodzież, którym należy zapewnić ochronę ich praw, 

stabilne środowisko wychowawcze oraz warunki harmonijnego rozwoju do samodzielności 

życiowej oraz przedstawiciele instytucji oraz służb pracujących na rzecz dziecka i rodziny. 

Realizatorami Programu są wszystkie instytucje i organizacje na terenie gminy, które  

na co dzień zajmują się realizacją zadań w zakresie wspierania rodziny oraz pełniące funkcje 

wspierające. 

Koordynatorem Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-2021 jest Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Olecku. Burmistrz Olecka w terminie do 31 marca każdego roku 

przedłoży Radzie Miejskiej w Olecku sprawozdanie z realizacji Programu. 

Źródła finansowania Programu: 

1. Środki finansowe pochodzące z budżetu gminy w zakresie zadań własnych gminy. 

2. Fundusze pochodzące z budżetu państwa przeznaczone na finansowanie zadań zleconych 

gminie przez administrację rządową. 

3. Środki finansowe pochodzące z programów rządowych. 

4. Środki finansowe pochodzące ze źródeł organizacji pozarządowych. 

5. Fundusze uzyskane z Unii Europejskiej. 

6. Środki pozyskane od inwestorów prywatnych (sponsorów). 

Dotację na wsparcie realizacji zadania publicznego w zakresie ochrony i promocji zdrowia 

poprzez organizację i zagospodarowanie czasu wolnego z elementami profilaktyki uzależnień 

dla dzieci i młodzieży zagrożonych wykluczeniem społecznym, poprzez działania pedagogów 

ulicznych (metoda streetworkingu) otrzymała fundacja Human „LEX” Instytut. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

dodała, że Program był konsultowany społecznie. Został wyłożony do wglądu w okresie  

od 20 lutego do 8 marca 2019 r. W dniu 5 marca 2019 r. odbyło się spotkanie konsultacyjne 

dla wszystkich mieszkańców zainteresowanych Programem. Nie wpłynęły żadne uwagi  

do Programu.  

Do projektu uchwały zostanie wniesiona autopoprawka polegająca na zmianie podstawy 

prawnej w części dotyczącej zapisów legislacyjnych.  Dokonano również zmiany w treści  

w słowniczku: skróty UM SOG - Urząd Miejski, Wydział Spraw Społecznych, Zdrowia  

i Bezpieczeństwa oraz UM WE - Urząd Miejski, Wydział Edukacji, Kultury i Sportu zostały 

usunięte. Ponadto w części dotyczącej oświatowych placówek opiekuńczo-wychowawczych 

w pierwotnej wersji wpisane zostały dane osobowe, które zostaną usunięte. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

uzupełniła, że autopoprawką wprowadza się też zmianę dotyczącą liczby sołectw. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy Kierownik MOPS posiada informacje, ile rodzin korzysta z Programu 500+ oraz 

ile osób pracujących jest w tych rodzinach. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, że z Programu 500+ w 2016 r. korzystało 1733 rodzin, w 2017 r. – 1930. Nie 

posiada danych dotyczących ilości osób pracujących w tych rodzinach. Zauważyła, że był 
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chwilowy moment, kiedy kobiety zwalniały się z pracy, jednak niedługo później sytuacja 

wróciła do normy. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-2021. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

z zakresu ochrony zdrowia; 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-Drozd 

oznajmiła, że projekt uchwały jest z autopoprawką Burmistrza – wykreślono zapis „Rada 

Miejska w Olecku”. Uchwała dotyczy wsparcia finansowego Powiatowi Oleckiemu  

z przeznaczeniem na dofinansowanie przebudowy i modernizacji tzw. starej bryły szpitala  

z przeznaczeniem na kompleks poradni specjalistycznych i pracowni diagnostycznych wraz  

z niezbędnym wyposażeniem oraz wymianę wyeksploatowanego sprzętu i aparatury 

medycznej, a także zakup niezbędnego sprzętu na potrzeby szpitala „Olmedica” Sp. z o. o.  

w Olecku. Starosta Powiatu Oleckiego podczas spotkania odbytego w 2018 r. z Burmistrzem 

Olecka i Wójtami Gmin zwrócił się z prośbą o możliwość uzyskania wsparcia finansowego 

od gmin powiatu oleckiego w celu sfinansowania wkładu własnego do projektu 

realizowanego przez „Olmedica” w Olecku Sp. z o. o. w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko - Mazurskiego na lata 2014 - 2020 dotyczącego 

przebudowy i modernizacji niskiego parteru tzw. starej bryły szpitala z przeznaczeniem  

na zespół poradni specjalistycznych i pracowni diagnostycznych oraz zakup specjalistycznego 

sprzętu i aparatury medycznej do szpitala w Olecku. 

Całkowita wartość projektu po przetargach wynosi 4.889.714,13 zł. Pozyskane 

dofinansowanie wyniesie 3.753.222,39 zł, wkład własny - 1.136.491,76 zł. Proponowana 

kwota pomocy w roku 2019 wyniesie 214.212,00 zł. 

Prace inwestycyjne mają zakończyć się w czerwcu, dotacja w miesiącu wrześniu, w tym 

czasie pracownie będą przenoszone do wyremontowanej części. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 8 członków), przy 6 głosach za i 2 wstrzymującymi, pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

z zakresu ochrony zdrowia. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2019-2028; 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2019 rok; 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

oznajmiła, że dochody ogółem zwiększą się o 1.534.283,00 zł, a wydatki ogółem zwiększają 

się o 1.991.086,00 zł. Po stronie przychodów zwiększa się plan wolnych środków jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych i kredytów z lat ubiegłych o kwotę 456.803,00 zł. 

Po stronie dochodów dokonuje się zmian: 

1. W dz. 758 – Różne rozliczenia, w związku z otrzymaną od Ministra Finansów decyzją  

Nr ST3.4750.1.2019 z dnia 13 lutego 2019 r., w sprawie rocznych kwot poszczególnych 
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części subwencji ogólnej, wynikających z ustawy budżetowej na 2019 rok, zmniejsza się 

plan części oświatowej subwencji ogólnej o 212.652,00 zł. 

2. W dz. 852 – Pomoc społeczna, wprowadza się plan z tytułu opłaty za pobyt osób 

umieszczonych w domach pomocy społecznej, wnoszone przez osoby zobowiązane  

w wysokości 22.800,00 zł. 

3. W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, wprowadza się plan dotacji 

celowej w kwocie 14.040,00 zł w ramach programów finansowych z udziałem środków 

europejskich na realizację w 2019 roku projektu „Przestrzeń Rodziny” w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 

2014-2020. Ogólna wartość projektu to 32.216,40 zł. 

4. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, wprowadza się plan dotacji 

celowej w kwocie 1.710.095,00 zł na realizację w 2019 roku projektu „Zwiększenie 

różnorodności biologicznej fauny i flory dorzecza rzeki Lega w Olecku” w ramach 

RPOWW-M 2014-2020. Umowa o dofinansowanie projektu na kwotę 5.262.207,34 zł przy 

planowanej wartości całkowitej 6.190.832,16 zł, wkład własny - 928.624,82 zł. 

Wydatki ogółem zwiększają się o 1.991.086,00 zł: 

1. W dz. 630 – Turystyka, przenosi się plan 370.000,00 zł do rozdziału 90008 § 6059 

dotyczący zadania „Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście” i zmieniając nazwę 

na „Zwiększenie różnorodności biologicznej fauny i flory dorzecza rzeki Lega w Olecku” 

wraz ze zwiększeniem środków z dofinansowania RPOWW-M w kwocie 1.710.095,00 zł 

(§ 6057). 

W dziale tym zwiększa się również plan o 48.000,00 zł na zadanie „Zagospodarowanie 

plaży gminnej Szyjka w Olecku” z przeznaczeniem na dodatkowy zakres związany  

z dostawą płyt drogowych na wykonanie slipu. 

2. W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, zwiększa się plan wydatków bieżących  

o 11.808,00 zł z przeznaczeniem na remonty przydomowych oczyszczalni ścieków  

w zasobach komunalnych. 

3. Rezerwę celową na realizację inicjatyw lokalnych, zaplanowaną w paragrafie na wydatki 

bieżące w kwocie 10.139,86 zł, rozwiązuje się i przeznacza na zadanie inwestycyjne  

w rozdz. 92195 § 6050 pn. „Budowa sceny do rozpowszechniania kultury i dziedzictwa 

narodowego w Babkach Gąseckich”. 

4. W dz. 801 – Oświata i wychowanie, w planie finansowym Szkoły Podstawowej  

w Babkach Oleckich przenosi się między rozdziałami i paragrafami plan 1.400,00 zł  

z przeznaczeniem na wynagrodzenia bezosobowe. 

5. W dz. 851 – Ochrona zdrowia, w wyniku zmiany przedsięwzięcia w ramach funduszu 

sołeckiego w Łęgowie, w zamian za zakup i montaż defibrylatora, przenosi się plan 

8.000,00 zł na zadania: 

- doposażenie terenu rekreacyjno-sportowego – 5.800,00 zł (90095 § 4210), 

- wykonanie drogowskazu kierunkowego – 400,00 zł (90095 § 4300), 

- organizacja spotkań kulturalnych – 1.800,00 zł (92195 § 4210). 

6. W dz. 852 – Pomoc społeczna, w planie Urzędu Miejskiego zwiększa się plan na zadaniu 

„Utworzenie Dziennego Domu Senior+” o kwotę 74.343,00 zł (62.367,00 zł – wydatki 

inwestycyjne, 11.976,00 zł wydatki bieżące - wyposażenie) stanowiącą wkład własny  

na realizację projektu o ogólnej wartości 371.712,00 zł, przy dofinansowaniu 297.369,00 zł 

(80 %). 

7. W dz. 852 – Pomoc społeczna, zwiększa się plan Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Olecku o 122.800,00 zł, z przeznaczeniem na opłaty za pobyt mieszkańców gminy  

w domach pomocy społecznej. Opłaty za mieszkańców Gminy Olecko umieszczonych  

w domach pomocy społecznej co roku ulegają znacznemu podwyższeniu, na bieżący rok 

będzie to kwota 1.341.500,00 zł, dla porównania w 2015 r. – 845.000,00 zł. 

8. W dz. 853 – Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, w planie finansowym MOPS 

w Olecku, zwiększa się plan o 14.040,00 zł na realizację projektu „Przestrzeń Rodziny”  

ze środków RPOWW-M z Partnerem wiodącym – Fundacją Human Lex Instytut w Ełku. 

Realizacja projektu w latach 2019-2020 a priorytetem jest ułatwienie dostępu  
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do przystępnych cenowo, trwałych oraz wysokiej jakości usług, w tym opieki zdrowotnej  

i socjalnych. 

9. W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zwiększa się plan o 10.000,00 zł 

na zadanie „Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach”  

z przeznaczeniem na dodatkowy zakres związany z oświetleniem i nawierzchnią 

utwardzoną. 

10. W dz. 926 – Kultura fizyczna, w wyniku zmiany przedsięwzięcia w ramach funduszu 

sołeckiego w Szczecinkach, zmienia się nazwę zadania inwestycyjnego z „Budowy 

ogrodzenia boiska w Szczecinkach” na „Zagospodarowanie terenu sportowo-

rekreacyjnego w Szczecinkach”. 

W uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Olecko na lata 2019-2028 

dokonuje się następujących zmian: 

1. W załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa”: 

a) w 2019 roku zwiększa się dochody ogółem o 1.534.283,00 zł, w tym dochody bieżące 

zmniejsza się o 175.812,00 zł z tytułu dotacji celowych w ramach programów 

finansowych  z udziałem środków europejskich; 

b) w 2019 roku zwiększa się wydatki ogółem o 1.991.086,00 zł, w tym bieżące zwiększa 

się o 150.484,14 zł, a majątkowe zwiększa się o 1.840.601,86 zł; 

c) zmniejsza się nadwyżkę budżetu gminy na 2019 rok o 456.803,00 zł i wprowadza  

w tej samej wysokości po stronie przychodów wolne środki wynikające z rozliczeń  

z lat ubiegłych. 

2. W załączniku Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2019-2022” 

dokonuje się zmian: 

a) wprowadza się do realizacji przedsięwzięcie w ramach RPOWW-M pn. „Przestrzeń 

Rodziny” z partnerem wiodącym – Fundacją Human Lex Instytut w Ełku, 

realizatorem jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Olecku; realizacja projektu  

w latach 2019-2020, w tym w 2019 roku – 14.040,00 zł, w 2020 roku – 18.176,40 zł; 

priorytetem jest ułatwienie dostępu do przystępnych cenowo, trwałych oraz wysokiej 

jakości usług, w tym opieki zdrowotnej i socjalnych; 

b) na przedsięwzięciu zaplanowanym z dofinansowaniem z RPOWW-M 

„Zagospodarowanie plaży gminnej Szyjka w Olecku” zwiększa się nakłady finansowe 

na 2019 rok o 48.000,00 zł na dodatkowy zakres związany z dostawą płyt drogowych 

na wykonanie slipu; 

c) na przedsięwzięciu „Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach” 

zwiększa się nakłady finansowe na 2019 rok o 10.000,00 zł z przeznaczeniem  

na dodatkowy zakres związany z oświetleniem i nawierzchnią utwardzoną; 

d) przedsięwzięcie „Zagospodarowanie nabrzeża rzeki Lega w mieście” przenosi się  

do projektów związanych z programami realizowanymi z udziałem środków z Unii 

Europejskiej i zmienia się nazwę zadania na „Zwiększenie różnorodności biologicznej 

fauny i flory dorzecza rzeki Lega w Olecku”; limit wydatków na 2019 rok – 

2.080.095,00 zł, na 2020 rok 4.048.496,00 zł, ogółem 6.128.591,00 zł, w tym 

dofinansowanie 5.262.207,34 zł. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zapytała, czy środki przeznaczone są na zakup i przewiezienie starych płyt drogowych. 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

odpowiedziała, że środki przeznacza się na zakup nowych płyt, płyty używane zamieszczone 

zostaną pod wodą.  

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2019-2028. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Olecko na 2019 rok. 

 

Stanowisko w sprawie uwzględnienia Gminy Olecko w Programie Uzupełniania 

Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej „Kolej+”; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że w dniu dzisiejszym wpłynął wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

sesji Stanowiska w sprawie uwzględnienia Gminy Olecko w Programie Uzupełniania 

Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej „Kolej+”. Samorząd Gołdapi skontaktował 

się z Burmistrzem Olecka, aby w jednym czasie podjąć działania w celu wpłynięcia  

na decyzyjne organy w sprawie reaktywowania połączenia kolejowego w kierunku Gołdapi 

do granicy państwa. Został ogłoszony program „Kolej+”, z którego można skorzystać.  

Uwzględnienie modernizacji linii kolejowej Ełk – Olecko – Gołdap, nieużywanej na odcinku 

Olecko – Gołdap i dołączenie jej do projektowanej linii kolejowej E 75 Rail Baltica pozwoli 

na przywrócenie kolejowej komunikacji pasażerskiej z resztą Polski.  

Rada Miejska postuluje o uwzględnienie w Programie Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej 

Infrastruktury Kolejowej „Kolej+” modernizacji odcinka linii kolejowej Ełk – Olecko – 

Gołdap (Granica Państwa). Rada Miejska wnosi o przeprowadzenie szerokich konsultacji 

społecznych, które pozwolą na uwzględnienie wszystkich potrzeb społeczności lokalnej, 

zarówno przedsiębiorców jak i mieszkańców.  

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, czy Miasto Ełk również będzie podejmowało taką uchwałę. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że nie wie. Zastępca Burmistrza Gołdapi Jacek Morzy sygnalizował zamiar 

podjęcia uchwały. Jest przekonana, że stanowisko podjąć powinien samorząd Kowali 

Oleckich. Ponadto działać w tym kierunku powinien Subregion EGO. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

poddał pod rozwagę ujęcia w uzasadnieniu prośby do zarządcy dróg w związku z planowaną  

w przyszłym roku przebudową drogi Olecko-Ełk o umożliwienie komunikacji między tymi 

dwoma miastami drogą kolejową, ponieważ ruch będzie bardzo utrudniony. 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że ruch będzie musiał organizować zarządca drogi. Zapewne powstanie projekt 

organizacji ruchu. Przekaże Kierownikowi Wydziału GKO, aby wystąpić  

z oddzielnym wnioskiem w związku z tą sytuacją, czy zwrócić się Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad, aby podjęła porozumienie z Polskimi Kolejami Państwowymi   

w celu ułatwienia komunikacji na remontowanym odcinku. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska w sprawie uwzględnienia 

Gminy Olecko w Programie Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej 

„Kolej+”. 
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Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Sprawy wniesione zostały przekazane Radnym drogą elektroniczną. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

odnośnie przygotowanej kalkulacji dotyczącej finansowania oraz utrzymania Dziennego 

Domu Senior + uważa, że kwoty wyszczególnione są zaniżone. Zastanawia się, czy wycena 

jest zgodna z uchwałą w sprawie ustanowienia programu wieloletniego „Senior+” na lata 

2015–2020. Wyliczenia są nierzeczywiste: 5 m³ wody w przeliczeniu na 1 mieszkańca 

miesięcznie to koszt 1 zł. Dom powinien być otwarty od poniedziałku do piątku przez 8 

godzin dziennie 260 dni w roku,  zatem dla 1 osoby przypada 1 l wody na dzień. Zapytał, czy 

koszty są dobrze policzone, trzeba sprawdzić te wyliczenia. Ponadto w uchwale dotyczącej 

tworzenia Dziennego Domu Senior + jest zapis, iż minimalny standard zatrudnienia to co 

najmniej 1 pracownik oraz terapeuta na 15 seniorów. W Olecku przewiduje się 16 miejsc, 

czyli trzeba zatrudnić 2 pracowników lub pracownika i stażystę. Kalkulacja tej sytuacji nie 

uwzględnia, w planach jest zatrudnienie 1 pracownika oraz 1 terapeutę. Zaznaczył,  

iż powstanie Domu jest bardzo dobrym pomysłem, jednak trzeba wyjaśnić te kwestie i poznać 

realne koszty. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że informacje zostaną sprawdzone. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Renata Małgorzata Maciąg  

powiedziała, że może w związku z powstaniem Dziennego Domu Senior + kwoty 

przeznaczone na dopłaty na utrzymanie seniorów w domu pomocy społecznej zmniejszą się. 

 

Więcej pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski.   

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

powiedział, że Komisji zależy, aby współpraca dotycząca tematu skutków reformy edukacji 

oraz tematu kontynuowania nauki w szkołach średnich poza Gminą Olecko uczniów 

kończących szkoły podstawowe oraz gimnazja w Gminie Olecko przebiegała na wielu 

poziomach: spotkanie dyrektorów szkół podstawowych z dyrektorami szkół 

ponadpodstawowych, spotkanie Burmistrza ze Starostą Oleckim, Komisji Oświaty (…) 

z Komisją Zdrowia, Oświaty i Bezpieczeństwa przy Starostwie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, że przedsiębiorcy z Olecka, Stocznia jachtowa Delphia Yachts Sp. z o.o. oraz Z.P.U. 

Prawda, spółka z o.o., prosili o zainicjowanie spotkania ze Starostą Oleckim. 

Na podstawie przygotowanych arkuszy organizacyjnych będzie znana sytuacja związana  

z etatami nauczycieli, czy i ile jest zagrożonych, tak w szkołach podstawowych, jak  

i w szkołach średnich. Nie będzie znana jedynie liczba uczniów w szkołach, ponieważ 

dokumentacje składane są do kilku szkół i dopiero w sierpniu będą znane te dane. 
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Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 

powiedziała, że obecnie Komisji zależy na tym, aby nauczyciele szkół gminnych nie stracili 

pracy. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

nadmienił, że szkoły średnie z Powiatu Oleckiego zatrudniając nauczycieli mogłyby  

w pierwszej kolejności wziąć pod uwagę nauczycieli szkół gminnych w Olecku. 

 

Komisja ustaliła termin spotkania z dyrektorami szkół oraz Starostą Oleckim w dniu  

6 maja 2019 r. (poniedziałek) o godzinie 14:30. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, iż w Zarządzeniu Burmistrza Olecka Nr ORN.0050.43.2019 z dnia  

5 marca w sprawie powołania Zespołu Organizacyjnego do spraw festiwalu pn. OLECKO 

ACTIVE FESTIWAL podano skład Zespołu, jednak zabrakło przedstawiciela z Komisji 

Oświaty (…). Ponadto powiedział, iż w związku z Zarządzeniem Burmistrza Olecka  

NR ORN.0050.39.2019 z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie powołania Kapituły II Gali 

Oleckiego Sportu  jest zainteresowany, w jaki sposób został wybrany Radny Paweł Giełazis 

jako przedstawiciel Komisji Oświaty (…) do Kapituły, czy za pomocą głosowania, czy była 

to decyzja Burmistrza lub Przewodniczącego Komisji. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że nie widzi problemu, aby w skład Zespołu Organizacyjnego do spraw festiwalu 

pn. OLECKO ACTIVE włączyć przedstawiciela Komisji Oświaty (…). 

Oznajmił, iż wybrał Radnego Pawła Giełazisa jako przedstawiciela Komisji Oświaty (…)  

do Kapituły II Gali Oleckiego Sportu. 

 

Komisja (obecnych 8 członków) jednogłośnie wybrała Radnego Jakuba Dziubińskiego jako 

przedstawiciela Komisji do Zespołu Organizacyjnego do spraw festiwalu pn. OLECKO 

ACTIVE FESTIWAL. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński  

zapytał, czy Gmina Olecko prowadzi jakieś działania w sprawie ewentualnego strajku 

nauczycieli. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

powiedział, że do poniedziałku mają odbyć się referenda w szkołach. Na podstawie danych, 

które już wpłynęły orientuje się, że zdecydowana większość nauczycieli jest za podjęciem 

strajku. W dniu 27 marca 2019 r. planowane jest spotkanie Związku Nauczycielstwa 

Polskiego, podczas którego zapadną decyzje dotyczące strajku. Egzaminy przewidziane  

w tym czasie muszą odbyć się. Oddziały przedszkolne działające przy szkołach będą 

funkcjonować tak jak dotychczas. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun 

zaproponował Burmistrzowi, aby na kolejne regulaminowe posiedzenie Komisji zaprosić 

nowego Prezesa Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. i poświęcić na początku 

posiedzenia 15-20 minut, aby nowy Prezes przedstawił sytuację w PEC. 

 

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

poddał pod rozwagę zabezpieczenie w przyszłym roku środki na podwyżki wynagrodzeń dla 

pracowników administracji najmniej zarabiających, jeśli nie będzie możliwości 

zabezpieczenia środków w tym roku. 
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Członek Komisji – Marcin Czekay 

prosił Komisję o wsparcie propozycji stworzenia Społecznej Rady Kultury, która składać się 

będzie z osób działających społecznie na rzecz promocji miasta Olecko, pozyskiwania 

środków na działalność kulturalną, wspierania jednostek działających na rzecz kultury. Osoby 

te działają od dawna na rzecz kultury, jednak potrzebują nie tylko miejsca do organizowania 

spotkań, ale też możliwości współpracy z urzędnikami i Radnymi. 

 

Przewodniczący Komisji Anna Kaczor, Wiceprzewodniczący Komisji Renata Małgorzata 

Maciąg oraz Członek Komisji Jakub Dziubiński poparli propozycję Radnego Marcina 

Czekay. 

  

Członek Komisji – Wojciech Rejterada 

zaproponował, aby wykorzystać stary budynek MOSiR do udostępnienia dla Społecznej Rady 

Kultury. 

 

Członek Komisji – Mariusz Miłun  

prosił o rzetelne przygotowanie informacji dotyczącej finansowania oraz utrzymania 

Dziennego Domu Senior +, ponieważ: 

 uważa, że kwoty wyszczególnione w przedstawionej kalkulacji dotyczącej 

finansowania oraz utrzymania Dziennego Domu Senior + są zaniżone. Zastanawia się, 

czy wycena jest zgodna z uchwałą w sprawie ustanowienia programu wieloletniego 

„Senior+” na lata 2015–2020. Wyliczenia są nierzeczywiste: 5 m³ wody  

w przeliczeniu na 1 mieszkańca miesięcznie to koszt 1 zł. Dom powinien być otwarty 

od poniedziałku do piątku przez 8 godzin dziennie 260 dni w roku,  

dla 1 osoby przypada 1 l wody na dzień. Zapytał, czy koszty są dobrze policzone, 

 oznajmił, iż w uchwale dotyczącej tworzenia Dziennego Domu Senior + jest zapis,  

iż minimalny standard zatrudnienia to co najmniej 1 pracownik oraz terapeuta  

na 15 seniorów. W Olecku przewiduje się 16 miejsc, czyli trzeba zatrudnić  

2 pracowników lub pracownika i stażystę. Kalkulacja tej sytuacji nie uwzględnia,  

w planach jest zatrudnienie 1 pracownika oraz 1 terapeutę. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała 

Barbara Skarżyńska 

Przewodniczący Komisji 
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